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SENAT

■ — 13. XI. br. odbyło się nadzwyczajne po
siedzenie Senatu, poświęcone uczczeniu 71 Ro
cznicy Odzyskania Niepodległości. Na posiedze
nie zaproszeni zostali Doktorzy Honoris Causa 
Politechniki Śląskiej oraz byli Rektorzy naszej 
Uczelni. Głównym punktem porządku obrad by
ło wystąpienie czł. rzecz. PAN  prof. dra inż. Ta
deusza ZAGAJEWSKIEGO, który podzielił się 
swymi uwagami na temat „Szkolnictwa wyższe
go w okresie dwudziestolecia". Tę bardzo inte
resującą wypowiedź Profesora zamieścimy w 
jednym z najbliższych numerów DIARIUSZA. 
Na wniosek JM Rektora, na tym samym posie
dzeniu, Senat postanowił powołać Radę Progra
mową dla planowanej do opracowania pełnej 
„Historii Politechniki Śląskiej” . Ukazać się ona 
powinna w roku jubileuszu 50-lecia Uczelni, 
Honorowym przewodniczącym Rady wybrano 
przez aklamację Doktora Honoris Causa Poli
techniki Śląskiej, członka Komisji, która w roku 
1945 organizowała naszą Uczelnię —  prof- dra 
inż. Stefana KAUFM ANA. Skład Rady progra
mowej będzie ustalony w terminie późniejszym 
w porozumieniu z dziekanami wydziałów, a 
następnie przedstawiony do zatwierdzenia na 
jednym z następnych posiedzeń Senatu.

■ — 13. XI. br. I Zwyczajne posiedzenie Se
natu (w roku akademickim 1989/1990). Obra
dy rozpoczęły się po krótkiej przerwie, po po
siedzeniu nadzwyczajnym Senatu. Poza spra
wami proceduralnymi porządek obrad obejmo
wał: sprawozdanie JM Rektora z działalności 
Uczelni w roku akademickim 1988/1989 (omó
wienie sprawozdania zamieszczamy oddzielnie), 
stan realizacji uchwał Senatu podjętych na po
siedzeniach w roku akademickim 1988/1989 r. 
(krótkie omówienie zamieszczamy dalej) sprawy 
osobowe, propozycje zmiany uczelnianych za
sad finansowania prac naukowo-badawczych 
(tzw. umownych) oraz program komputeryzacji 
Uczelni. Z racji przedłużających się obrad dwa 
punkty programu zostały przełożone do omówie
nia na następnym posiedzeniu Senatu.

■ —  W punkcie dotyczącym spraw osobowych 
Senat pozytywnie zaopiniował wnioski awanso
we: o nadanie tytułu naukowego profesora 
zwyczajnego prof. dr. hab. inż. Stanisławowi 
MIERZWIŃSKIEMU z Instytutu Ogrzewnictwa, 
Wentylacji i Ochrony Powietrza (RI), o nada
nie tytułu naukowego profesora nadzwyczajne
go doc. dr. hab. inż. Gerardowi KOSMANOWI 
z Instytutu Maszyn i Urządzeń Energetycznych 
(RME); o mianowanie na stanowiska docentów 
pozytywne opinie uzyskali: dr hab. inż. Jerzy 
WESELI z Katedry Budowy Mostów (RB), dr 
hab. inż. Joachim KOZIOŁ z Instytutu Techniki 
Cieplnej (RME), dr hab. inż. Jan ŁASKAWIEC 
i dr hab. inż. Stanisław SERKOWSKI, obaj z 
Instytutu Inżynierii Materiałowej (RM). Senat 
pozytywnie zaopiniował także dwa wnioski o 
zatrudnienie na stanowiskach docentów kon
traktowych. Kandydatami byli: dr inż. Stefan 
BAJ z Instytutu Chemii i Technologii Organi
cznej (RCh) i dr inż. Józef RABUS z Instytutu 
Budowy Maszyn (RMT).

■ — Propozycje zmiany uczelnianych zasad 
finansowania prac naukowo-badawczych przed
stawił prorektor RN. Po dyskusji, w której głos 
zabierali prof. A. Maciejny (przewodniczący 
Senackiej Komisji ds. Badań Naukowych i 
Współpracy z Zagranicą), prof. L. Borcz (prze
wodniczący Senackiej Komisji ds. Budżetu i 
Finansów), prof. A. Zastawny, prof. J. Wand- 
rasz, prof. J. Zabłocki i prof. S. Węgrzyn, na 
wniosek JM Rektora Senat —  pozytywnie od
nosząc się do założeń projektu, postanowił, aby 
ostateczną postać rozstrzygnięć w tym zakresie 
ustalić na spotkaniu z dyrektorami instytutów 
i kierownikmi katedr.

■ —  Program komputeryzacji Uczelni —  po 
krótkim wprowadzeniu prorektora RN —  przed
stawił Senatowi prof. Andrzej Grzywak, prze
wodniczący komisji rektorskiej do tych spraw. 
W dyskusji głos zabierali: prof. A. Zastawny, 
prof. J. Wandrasz, mgr E. Solarski (dyr. ETO) 
oraz prof. S. Węgrzyn, który przedstawił opinię 
Senackiej Komisji ds. Organizacji i Rozwoju. 
Opinia Komisji była krytyczna. Wskazano w 
niej na kilka istotnych niedomogów i luk w 
przedstawionym projekcie (programie) kompu
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teryzacji. Odpowiedzi udzielali —  prorektor RN, 
prof. A. Grzywak i mgr E. Solarski. Senat przy
chylił się do końcowego wniosku Komisji, aby 
projekt uzupełnić o niektóre, ważne dane (m.in. 
podanie dat realizacji poszczególnych zadań i 
osób odpowiedzialnych za realizację), zobowią
zać ETO do przeprowadzenia (poza salami ETO) 
demonstracji pracy końcówki inteligentnej 
(VAX), uzupełnić skład zespołu opiniującego 
oddawane przez poszczególne zespoły robocze 
prace z tego zakresu tak, aby zdecydowaną 
większość stanowili pracownicy naukowi z tej 
branży oraz —  zapewnić udostępnienie wszyst
kim instytutom przygotowanych już modułów 
programowych (wykonanych na zlecenie, w ra
mach awansowanego programu komputeryzacji).

■ — W posiedzeniu Senatu brało udział: 
członków Senatu 36 (na 41), z głosem doradczym 
3 (4) .zaproszonych 4 (9). Obrady trwały do godz. 
16.00, czyli pełne sześć godzin!

■ —  SPRAWOZDANIE REKTORA (omówie
nie). Na wstępie Rektor zaznaczył, że wszyscy 
członkowie Senatu otrzymali powielone egzem
plarze części opisowej sprawozdania, łącznie z 
danymi liczbowymi, które zawierają charkte- 
rystykę: działalności dydaktycznej Uczelni, ba
dań naukowych i współpracy z przemysłem, no
wych instalacji badawczych i urządzeń techni
cznych (w tym środków informatyki), sytuacji 
kadrowej Uczelni, współpracy z zagranicą, 
przedsięwzięć i opracowań dotyczących uspraw
nienia administrowania i zarządzania Uczelnią, 
stanu podjętych zamierzeń inwestycyjnych i re
montowych, działalności socjalnej oraz sytuacji 
finansowej Uczelni. W swoim wystąpieniu JM 
Rektor zwrócił szczególną uwagę na aktualną 
sytuację finansową Uczelni. W  pierwszym pół
roczu 1989 nie było żadnych podstaw do niepo
kojów w tym zakresie. Wpływy środków finan
sowych i wydatki pozwalały na spokojną rea
lizację wszystkich celów założonych w planie 
rzeczowo-finansowym na rok 1989. Sytuacja za
sadniczo zmieniła się po 1 sierpnia br. Lawino
wo postępująca inflacja sprawiła, że realizacja 
planu rzeczowo-finansowego wymaga obecnie 
korekt i zmian dokonywanych dosłownie z dnia 
na dzień. Wzrastają gwałtownie wydatki w czę
ści związanej z funduszem płac, następuje szyb
ki wzrost cen wszystkich materiałów i usług. 
Z wielu zamierzeń remontowych trzeba było 
zrezygnować, w wielu przypadkach należało 
zaś podjąć doraźne decyzje o ograniczeniu ich 
zakresu. Wykonawcy raz po raz występują z 
aneksami o rewaloryzację nakładów finanso
wych podanych w zawartych już wcześniej 
umowach, grożąc przerwaniem prac. Środki na 

zwiększający się fundusz płac Ministerstwo prze
kazuje z pewnym opóźnieniem, a wypłat pra
cownikom przesunąć w czasie nie można. Skalę 
rewaloryzacji przyznanych środków( na ten rok) 
na remonty MEN będzie mogło podać dopiero 
z końcem listopada br. Mimo istniejących trud
ności —  i to jest pocieszające — zgodnie z za
łożonym planem przebiega budowa naszej Bib
lioteki. W  zakresie remontów Uczelnia w roku 
1989 nie będzie mogła wykonać wszystkich 
przewidzianych w planie prac (nie wykona pla
nu rzeczowego), przekroczy natomiast znacznie 
plan finansowy. Szczegółowe podsumowanie 
działalności finansowej Uczelni będzie jak zwy
kle. przedstawione Wysokiemu Senatowi w mar
cu przyszłego roku, po zamknięciu i zatwierdze
niu przez MEN bilansu. W  konkluzji swego 
wystąpienia JM Rektor stwierdził, iż mimo zas
kakującego tempa inflacji i związanych z tym 
kłopotów finansowych w ostatnich miesiącach,

minony rok akademicki (1988/1989) pozwolił 
zbliżyć się Uczelni do wielu celów założonych 
przez Kierownictwo na początku kadencji. 
Potwierdzenie tej opinii można odnaleźć w da
nych zawartych w sprawozdaniu przekazanym 
członkom Senatu. Istnieje, rzecz jasna, nadal 
wiele niedostatków w działalności Uczelni dos
trzeganych przez wszystkich. Wykazać je moż
na w każdym niemal obszarze zainteresowań. 
Ich usunięcie jest konieczne, to zrozumiałe, ale 
powinno to być naszym wspólnym celem. Ocze
kiwanie, że cała sprawa sprowadza się do pod
jęcia odpowiednich decyzji administracyjnych 
przez Kierownictwo Uczelni, daleko odbiega od 
prawdy. Stanowczo zbyt mało jest nowych ini
cjatyw w naszym środowisku, zbyt mało pows
taje w naszych jednostkach działalności pod
stawowej (instytutach i katedrach) nowych war
tości i propozycji metodologicznych rozwiązy
wania pojawiających się nowych problemów. 
Dotyczy to —  jak powiedział Rektor —  nie tyl
ko działalności naukowo-badawczej, ale i dy
daktycznej. Nie wykorzystujemy tutaj wszys
tkich możliwości, na jakie pozwalają uregulo
wania prawne i jakich oczekuje środowisko. 
Zbyt słaby jest przekaz do środowiska informacji 
o pracy Senatu, Rad Wydziału, pracy kierow
nictw instytutów i innych gremiów kolegial
nych. O wielu sprawach w odpowiednim czasie 
dyskutuje się, podejmuje właściwe decyzje, 
których skutki mogą być widoczne dopiero po 
pewnym czasie. O tym trzeba na bieżąco infor
mować całe środowisko. W  wielu przypadkach 
podnoszone są sprawy, które już wcześniej zna
lazły swe rozstrzygnięcie, tylko informacja o 
tym nie dotarła do zaintresowanych. Po wypo
wiedzi JM Rektora przewodnictwo obrad prze
jął prof. S. Majerski (RI), który otworzył dys
kusję nad sprawozdaniem. Głos w niej zabierali: 
prof. S. Węgrzyn, prof. A. Maciejny, prof. E. 
Kostowski, prof. A. Bogucki, dr A. Błach, doc. 
W. Mizia, mgr A. Krzywoń. Senat w głosowaniu 
jawnym przyjął przedstawione sprawozdanie 
przy jednym głosie wstrzymującym się.

■  —  STAN REALIZACJI UCHWAŁ SENATU 
(podjętych na posiedzeniach, które odbyły się w 
roku akademickim 1988/1989). W minionym ro
ku akademickim Senat obradował ną 7 posie
dzeniach zwyczajnych. W formie głosowań (taj
nych i jawnych) Senat —  w sprawach meryto
rycznych — wypowiadał się łącznie 125 razy. 
Głosowania zarządzane były w przypadkach po
dejmowanych uchwał w celu zajmowania ofi
cjalnych stanowisk i przedstawiania opinii Se
natu. Najwięcej uchwał Senat podjął w spra
wach osobowych (55) i dydaktyki (25). Najbar
dziej pracowitymi były posiedzenia III i VII, na 
których podjęto odpowiednio 26 i 27 uchwał. Na 
posiedzeniu V podjęto tylko 9 uchwał. Z przed
stawionego przez Kierownictwo Uczelni spra
wozdania, które Senat jednomyślnie przyjął, 
wynika, że wszystkie uchwały zostały wykona
ne (zrealizowane) lub znajdują się we właści
wym stanie realizacji! np. wnioski awansowe 
zostały wysłane do dalszego ich załatwiania w 
CKK).

■ —  27. XI.br. II zwyczajne posiedzenie Se
natu. Zasadnicze punkty porządku obrad odno
siły się do spraw dydaktycznych, które nie zos
tały omówione (z braku czasu) na poprzednim 
posiedzeniu (13. XI. br.). Prorektor ds. Dydak
tyki przedstawił podsumowanie wyników dzia
łalności dydaktycznej Uczelni w roku akademi
ckim 1988/1989. Dane stanowiły rozszerzenie 
informacji przedstawionych na poprzednim po-



siedzeniu w ramach sprawozdania JM Rektora. 
Sprawozdanie Senat przyjął do wiadomości po 
poprzedzającej, krótkiej dyskusji (prof. M. Zdy- 
biewska, prof. E. Kostowski, prof. J. Wojna
rowski i doc. W. Mizia). Senat zatwierdził także 
propozycje zmian w Regulaminie Studiów. Jak 
zwykle w takich sprawach, dyskusja była bar
dzo ożywiona. Głos zabierali: doc. R. Bąk
(przew. Senackiej Komisji ds. Dydaktyki), prof. 
S. Węgrzyn, prof. W. Gabzdyl, prof. S. Kończak, 
prof. M. Chudek, przedstawiciel ZSP student 
Tanenberk, doc. W. Mizia i prof. M. Zdybiew- 
ska. Tekst zmian w Regulaminie podamy W 
następnym numerze DIARIUSZA. Senat (w  
głosowaniu tajnym) zatwierdził także kandyda
turę JM Rektora jako kandydata na członka Ko
mitetu ds. Nauki i Postępu Technicznego przy 
Radzie Ministrów. W sprawach bieżących przed
stawiciel NSZZ „Solidarność” dr A. Błach wnio
sła o podjęcie przez Senat uchwały wyrażają
cej dezaprobatę wobec represyjnych decyzji do
tyczących pracowników i studentów Uczelni, 
szczególnie w okresie stanu wojennego. Na 
wniosek JM Rektora Senat powołał specjalną 
Komisję w tej sprawie. Komisja przedstawi pro
pozycję stosownej uchwały na następnym po
siedzeniu Senatu.

■ — W posiedzeniu Senatu udział brało:
członków Senatu 38 (na 42), z głosem dorad
czym 4 (4), zaproszonych 4 (5). Obrady trwały 
4 godziny.

REKTOR, KOLEGIUM REKTORSKIE

■ —  6. XI. br. (2 posiedzenie). Porządek obrad 
Kolegium Rektorskiego —  prócz jak zwykle 
omawianych spraw bieżących —  obejmował 
dwa zagadnienia: przedstawione przez Kierow
nictwo Uczelni materiałów przewidzianych do 
zreferowania na najbliższym posiedzeniu Sena
tu oraz kontynuowany przez studentów bojkot 
zajęć szkolenia wojskowego.

■ —  14. XI. br. (3 posiedzenie) Kolegium Rek
torskie spotkało się z przedstawicielami wszyst
kich działających na Uczelni organizacji mło
dzieżowych oraz Samorządu Studenckiego. W 
bardzo ciekawej i ożywionej dyskusji poruszo
no, jeśli nie wszystkie — to chyba większość 
tych spraw, które środowisko studenckie uważa 
za ważne i pilne do załatwienia: od spraw dy
daktycznych poczynając, przez organizację pro
cesu dydaktycznego do warunków bytowych 
włącznie. Było to naprawdę obustronnie bardzo 
pożyteczne spotkanie. Wiele spraw wyjaśniono. 
Wiele jednakże pozostało do załatwienia przez 
Kierownictwo Uczelni —  ze zobowiązaniem do
trzymania bliskich terminów. Prócz wymie
nionych już przedstawicieli Samorządu w po
siedzeniu Kolegium Rektorskiego wzięli udział 
przedstawiciele: AZS, AZK  Communio, NZS, 
ZMW, ZSMP i ZSP.

® — 20. XI. br. (4 posiedzenie) Dwa zasadni
cze punkty wypełniły porządek obrad Kolegium 
Rektorskiego. Pierwszym była ocena warunków 
pracy i stanu BHP na Uczelni. Wprowadzeniem 
do dyskusji była wypowiedź w tej sprawie spo
łecznego inspektora pracy dra Fobera. Pełny ra
port będzie przedstawiony w najbliższych 
dniach, bowiem trwa jeszcze corocznie o tej po
rze prowadzony przegląd warunków pracy. Z 
niepełnych danych wynika, że największe za
niedbania występują w trzech sprawach: badań

okresowych, szkolenia BHP oraz stanu węzłów 
higieniczno-sanitarnych. Drugim omawianym 
problemem były projekty nowych ustaleń regu
lujących na Uczelni od strony organizacyjnej 
prowadzenie działalności naukowo-badawczej. 
Po dokonanych korektach w tych propozycjach 
(w wyniku dyskusji), będą one przedstawione 
na planowanym w styczniu spotkaniu z dyrek
torami instytutów i kierownikami katedr.

STOPNIE, TYTUŁY

•  — Podczas uroczystości, jakie odbyły się w
Belwederze, tytuły naukowe nadane przez Pre
zydenta PRL otrzymali: profesora zwyczajnego 
(z dniem 30. X. br) —  prof. ndzw. dr hab. inż. 
Józef GŁOMB z Katedry Budowy Mostów (RB), 
prof. ndzw. dr hab. inż. Zdzisław KU LICKI z 
Instytutu Chemii i Technologii Organicznej 
(RCh) i prof. ndzw. dr hab. inż. Jerzy STRO- 
JEK z Instytutu Chemii i Technologii Nieorga
nicznej (RCh). Tytuł naukowy profesora nad
zwyczajnego (z dniem 1. XI. br.) otrzymali doc. 
dr hab. inż. Józef OBER z Instytutu Automa
tyki (RAu) i doc. dr hab. Lidia CHODYNIECKA 
z Instytutu Geologii Stosowanej (RG). Pani 
Profesor i Panom Profesorom najserdeczniejsze 
gratulacje także od DIARIUSZA!

■ —  Minister Edukacji Narodowej na wnio
sek JM Rektora mianował (z dniem 1. XI. br.) 
na stanowiska docentów: dra hab. inż. Leona 
LASKA z Instytutu Elektroniki (RAu) i dra 
hab. inż. Mieczysława METZGERA z Instytutu 
Automatyki (RAu). Serdecznie gratulujemy!

■ — Rady Wydziałów nadały stopnie nauko
we doktora, które uzyskali: mgr inż. Ewa STRA- 
SZECKA z Instytutu Elektroniki (RAu, 26. IX. 
br. prom. doc. W. Pedrycz), mgr inż. L I SU 
CZEL z Instytutu Metali Politechniki w Phe- 
nianie (RM, 7. XI. br. doc. M. Hetmańczyk), mgr 
inż. Mikołaj PLEW A z Politechniki Białostockiej 
(RM, 7. XI. br. prof. A. Jakowluk) i mgr inż. 
Piotr WALICHIEWICZ, który obecnie studiuje 
(na drugim fakultecie) na Śląskiej Akademii 
Medycznej (RAu, 14. XI. br. prof. E. Czogała). 
Gratulujemy (doktorom) i dziękujemy (promo
torom)!

NAUKA

■ — W dniach 26— 28 września br. odbyła się
na Politechnice Śląskiej V Międzynarodowa 
Konferencja Naukowa nt. „Aktualne problemy 
automatyki w energetyce” . Organizatorami 
Konferencji byli: Komitet Elektrotechniki PAN, 
Instytut Elektroenergetyki i Sterowania Ukła
dów Pol. Śląskiej, Wspólnota Energetyki i Wę
gla Brunatnego, Zakłady Pomiarowo-Badawcze 
Energetyki „Energopomiar”  oraz Oddział Gli
wicki Polskiego Towarzystwa Elektrotechniki 
Teoretycznej i Stosowanej. Obrady prowadzone 
były w dwóch sekcjach tematycznych zajmują
cych się zagadnieniami automatycznego stero
wania pracą systemów elektroenergetycznych 
w stanach normalnych i zakłóceniowych. Zapre
zentowano ogółem 98 referatów z 12 ośrodków 
naukowych i badawczych w kraju (51 refera
tów) oraz z 23 ośrodków zagranicznych (47) re
feratów). Z ośrodków krajowych najliczniej re



prezentowane były Politechnika Śląska (17 re
feratów) i Politechnika Wrocławska (14 refera
tów), z ośrodków zagranicznych natomiast — 
Nowosybirski Instytut Elektrotechniczny (11 
referatów) i Politechnika Kijowska (5 refera
tów).
W obradach Konferencji brało udział 170 uczes
tników, w tym 48 zagranicznych (Bułgaria, Cze
chosłowacja, Jugosławia, NRD, RFN, Wielka 
Brytania, Włochy, ZSRR). Liczne spośród za
prezentowanych referatów wzbudziły duże zain
teresowanie uczestników Konferencji o czym 
świadczyła ożywiona dyskusja merytoryczna. 
Przyjęte przez Komitet Naukowy Konferencji 
referaty zostały opublikowane w 2 tomach ma
teriałów konferencyjnych. W dniach obrad Kon
ferencji czynna była wystawa prezentująca naj
nowsze osiągnięcia firm krajowych z dziedziny 
elektroenergetycznej automatyki zabezpiecze
niowej. W wyrażonej przez uczestników Konfe
rencji opinii Instytut Elektroenergetyki i Stero
wania Układów Politechniki Śląskiej odgrywa 
w kraju rolę wiodącą w dziedzinie automatyki 
w energetyce.

WSPÓŁPRACA Z ZAGRANICĄ

■ — W listopadzie br. wyjechało za granicę 
49 pracowników Uczelni. Najwięcej do Czecho
słowacji —  19, ZSRR —  12 i NRD —  5. Pozo
stałe wyjazdy to: Holandia —  3, Berlin Zacho- 
ni — 2 oraz: Belgia. Austria, Włochy, Szwecja, 
Grecja, RFN, Jugosławia i Węgry — po jednej 
osobie. Celem wyjazdów były: konferencje na
ukowe —  17, wymiana bezdewizowa w ramach 
umów o współpracy naukowej —  10, konsulta
cje — 8, staże — 1, wyjazdy na zlecenie innych 
resortów — 7 oraz inne —  6.

■ —  W tym samym miesiącu Uczelnia przy
jęła 20 gości zagranicznych. Po 6 osób przyje
chało z NRD i Czechosłowacji, 5 ze Związku Ra
dzieckiego, a po jednej osobie z RFN, Indii i 
Wietnamu. W ramach wymiany bezdewizowej 
przyjechało 14 pracowników uczelni zagranicz
nych, a po 3 na staże oraz indywidualne zapro
szenia naszych instytutów.

■ —  Podczas minionego roku akademickiego
(1988/1989) Dział Współpracy z Zagranicą przy
gotował łącznie 715 wyjazdów zagranicznych 
dla naszych pracowników. Na konferencje nau
kowe wyjechało 222 pracowników, w ramach 
wymiany bezdewizowej 148, na konsultacje — 
85, na staże i kursy —  62, w celu podjęcia pra
cy za granicą — 16, na zlecenia innych resortów 
—  88. Pozostałe 94 wyjazdy (w tym wyjazd 49 
osób z Chóru Akademickiego do Szwajcarii) do
tyczyły różnych celów nie mieszczących się w 
wymienionej uprzednio klasyfikacji, najczęś
ciej na indywidualne zaproszenia zagranicznych 
placówek naukowych (i na ich koszt). Jeśli 
przyjmiemy, że na naszej Uczelni było ok. 1450 
nauczycieli akademickich, to z przytoczonych 
danych wynika, iż średnio (?) co drugi pracow
nik tej grupy był w minionym roku akademi
ckim za granicą! (ale już Boy-Żeleński powie
dział: jeśli żona pana A zdradza go dwa
razy w tygodniu, a żona pana B jest swemu 
małżonkowi nieustannie wierna, to ŚREDNIO 
żony obu panów zdradzają ich raz w tygodniu! 
Podobnie należy potraktować średnią wyjaz
dów.)

ŻYCIE SPOŁECZNE

■  — 10. XI. br. w auli im. prof. W. Kuczęvy- 
skiego na Wydziale Górniczym odbyło się Wal
ne Zebranie Delegatów NSZZ „SOLIDARNOŚĆ” 
Politechniki Śląskiej. Zebranie poświęcone by
ło podsumowaniu dotychczasowej działalności 
Związku na Uczelni oraz wyborom władz związ
kowych. Uczestniczyło w nim 167 delegatów i 
zaproszonych gości. Zebranie otworzył kol. Jan 
Żeliński. Na wstępie zatwierdzono projekty 
struktury organizacji związkowej w Uczelni oraę 
ordynacji wyborczej, z uwzględnieniem zmian 
zaproponowanych przez delegatów. Sprawoz
danie z działalności Komisji Zakładowej I Ka
dencji złożył dotychczasowy przewodniczący 
kol. Jan Żeliński- Po odczytaniu protokołu Ko
misji Rewizyjnej przez jej przewodniczącego 
kol. Mieczysława Kuczarzewskiego, Walne Ze
branie Delegatów udzieliło ustępującej Komisji 
Zakładowej absolutorium. Kulminacyjnym pun
ktem zebrania był wybór nowego przewodniczą
cego organizacji związkowej na Uczelni. Został 
nim kol. Tadeusz GRABOWIECKI (RAu). Nas
tępnie dokonano wyboru 13 członków Komisji 
Zakładowej, tj. 50% jej pełnego składu. Pozo
stali członkowie Komisji Żakładowej zostali wy
brani wcześniej przez walne zebrania kół. Kp
ie jny punkt zebrania poświęcony był wyborom 
siedmiu członków Komisji Rewizyjnej. Ponad
to wybrano delegatów na Walne Zebranie De
legatów Regionu. Ostateczne wyniki wyborów 
przedstawiają się następująco: Komisja Zakła
dowa — kol. kol. Tadeusz GRABOWIECKI 
(przewodniczący), Anna BLACH (członek Pre
zydium, przew. Sekcji ds. Uczelni), Kazimierz 
KURPISZ (czł. Prez. przew. Sekcji ds- Kontak
tów Zewnętrznych), Roman MIKSIEWICZ (czł. 
Prez. przew. Sekcji ds. Wewnątrzzwiązkowych), 
Krystian PROBIERZ (czł. Prez. przew. Sekcji 
ds. Socjalnych), Leszek SKALSKI (czł. Prez. 
przew. Sekcji ds. Informacji), Piotr STACHUR
SKI (czł. Kom. Zakł. ds- kontaktów z organiza
cjami młodzieżowymi w Uczelni), Andrzej W IT
KOWSKI (czł. Kom. Zakł. ds. Interwencji), An
drzej BLUSZCZ, Zdzisław BULSKI, Piotr DAR- 
NIKIEWICZ, Grażyna DURDA, Zygmunt 
FRANKIEWICZ, Jerzy JAKUBIEC, Stanisław 
KROMPIEC, Zbigniew LIPSKI, Franciszek 
MAURER, Józef MENDEC, Jarosław MICHAL- 
KIEWICZ, Jan NADZIAKIEWICZ, Bożena PA- 
TYNSKA, Lucyna PIOTROWSKA, Bolesław 
POCHOPIEŃ, Grzegorz RENDCHEN, Magda
lena UMIŃSKA-BORTLICZEK i Barbara WO
DZIŃSKA.
Komisja Rewizyjna —  kol. kol. Ewa ZIELIŃ
SKA (przewodnicząca), Grzegorz GÓRSKI, Sta
nisław MAJERSKI, Andrzej MARCYNIUK, 
Wojciech PILLICH, Janina ŚLADKOWSKA- 
ZAHORSKA i Jan ŻELIŃSKI.
Delegatami na Walne Zebranie Delegatów Re
gionu wybrani zostali kol. kol. Anna BLACH 
i Marian KRZAKLEW SKI. Ponadto odbyła się 
dyskusja programowa, zakończona sformułowa
niem wniosków, które będą uwzględnione przy 
tworzeniu programu działania nowej Komisji 
Zakładowej.



■ —  DIARIUSZ otrzymał tekst Uchwały 
Konferencji Sprawozdawczo-Wyborczej Związ
ku Nauczycielstwa Polskiego na Politechnice 
Śląskiej, która odbyła się 25. X. br. (o samej 
Konferencji pisaliśmy w poprzednim numerze 
DIARIUSZA) Uchwała (• ... ) wskazuje nastę
pujące kierunki działania i zamierzenia Związ
ku:

I. W zakresie organizacji Związku: a) przepro
wadzenie wnikliwej dyskusji nad statutem 
Związku zakończonej propozycją zmian, b) w 
większym stopniu zadbanie o interesy członków 
Związku, c) opracowanie właściwych form in
formacji o pracy Rady. i Prezydium Związku, 
d) aktywne gospodarowanie funduszem Związ
ku, e) poszukiwanie dróg współpracy z NSZZ 
„Solidarność” na Politechnice Śląskiej.

II. W zakresie spraw płacowych i pracowni
czych: a) w dalszym ciągu bieżące rozwiązywa
nie spraw płacowych, płac za godziny ponadwy
miarowe dla nauczycieli akademickich, przes
trzegania odpowiednich kategorii zaszeregowa
nia, b) przedyskutowanie zmian w regulaminie 
premiowania, c) dopilnowanie właściwego po
działu uczelnianego funduszu nagród, d) włą
czenie się i nadzór nad organizacją pracy Uczel
ni, właściwe rozwiązywanie problemów posz
czególnych grup zawodowych w Uczelni, w tym 
adiunktów i pracowników EZ.

III. W zakresie spraw socjalnych i zdrowia: a) 
przeprowadzenie analizy wykorzystania Zakła
dowego Funduszu Nagród i dopilnowanie wpisu 
do indywidualnej karty świadczeń socjalnych,
b) przeprowadzenie dyskusji nad rozdziałem 
ZFS i ewentualnymi zmianami tego podziału,
c) nadzorowanie utrzymania i poszerzania bazy 
socjalnej w Jastrzębiej Górze oraz wykorzysta
nia w większym zakresie na cele socjalne Domu 
Pracy Twórczej w Szczyrku, d) kontynuowanie 
współpracy z uczelniami zagranicznymi w zak
resie wypoczynku, d) doprowadzenie do polep
szenia działalności Przychodni Zdrowia, w tym 
zaangażowania specjalistów-lekarzy z różnych 
dziedzin.

ORGANIZACJA

■  —  Zarządzenia Rektora: nr 1/89/90 z dn.
11. X. br. —  w sprawie zmian w organizacji 
wewnętrznej Wydziału Górniczego; nr 2/89/90 
z dn. 13. X. br. —  w sprawie okresowych ocen 
nauczycieli akademickich; nr 3/89/90 z dn. 31.
X. br. —  w sprawie wprowadzenia zmian w Re
gulaminie Mieszkańca Domu Studenckiego Po
litechniki Śląskiej; nr 4/89/90 z dn- 31. X. br. — 
w sprawie przekształcenia istniejących i powo
łania nowych formacji obrony cywilnej.
Pisma wg rozdzielnika: R/l/89/90 z dn. 10. X. 
br. —  w sprawie zasad prenumeratury czaso
pism na 1990 rok; R/2/89/90 z dn. 31. X. br. — 
w sprawie zawieszenia wszelkich poczynań w 
Uczelni związanych z uruchomieniem oceny 
kadry nauczycieli akademickich; RO/1 89/90 z 
dn. 14. X. br. w sprawie opracowania planu 
skierowań nauczycieli akademickich na staże 
krajowe w 1990 roku; RN/1/89/90 z dn. 14. X. 
br. —  w sprawie opracowania planu konferen
cji, seminariów i sympozjów organizowanych 
przez Instytuty i Katedry w roku 1990; RA/1/ 
/89/90 zdn. 24. X  br. —  w sprawie wprowadze
nia od 1. VII. 89 r. nowych zasad przyznawania 
dodatku za wysługę lat dla pracowników nie 
będących nauczycielami akademickimi.

■ —  Zarządzenia Rektora: nr 5/89/90 z dn. 
16. XI. 89 r. —  w sprawie zmiany zarządzenia 
nr 29/86/87 wprowadzającego regulamin przyz
nawania studentom nagrody za wyniki w nauce, 
nr ;6/89/90 z dn. 22. XI. 89 r. —  w sprawie 
zmian w organizacji wewnętrznej Wydziału 
Mechanicznego Energetycznego i Wydziału Au
tomatyki, Elektroniki i Informatyki.
Pisma okólne: nr 2/89/90 z dn. 30. XI. 89 r. — 
w sprawie odpłatności za miejsce, pokój lub seg
ment w domach asytenckich Politechniki Śląs
kiej. Wg rozdzielnika: R/3/89/90 z dn. 14. XI. 89 
r. —  w sprawie zawieszenia zajęć ze szkolenia 
wojskowego, R/4/89/90 z dn. 23. XI. br. —  w 
sprawie wznowienia zajęć ze szkolenia wojsko
wego, R/5/89/90 z dn. 24. XI. 89 r. —  w sprawie 
trudności z finansowaniem etatów EZ i ustaleń 
regulujących tę sprawę w skali całej Uczelni, 
R/6/89/90 z dn. 28. XI. 89 r. —  w sprawie prze
jęcia przez gł. specjalistę ds. ekonomicznych za
gadnień związanych z koordynacją sprawoz
dawczości i statystyki; RO/2/89/90 z dn. 6. XI. 
89 r. —  w sprawie pisma MEN z 25. X. 89 r. 
dotyczącego wniosków o mianowanie na stano
wisko docenta i wniosków o zatrudnienie na 
stanowisku docenta lub profesora kontrakto
wego, RO/3/89/90 z dn. 9. XI. 89 r. —  w spra
wie ewentualnej zmiany nazwy Uczelni; Riy9/ 
/89/90 z 8. XI. 89 r. —  w sprawie kosztu utrzy
mania i  odpłatności za miejsce w domu studen
ckim, RD/10/89/90 z dn. 9. XI. 89 r. —  w spra
wie zmiany od 1. X. 89 r. podstawy naliczania 
stypendium socjalnego; RA/3/89/90 z dn. 8. XI. 
89 r. —  w sprawie wyrównania poziomu płac 
w III kwartale 1989 r., RA/4/89/90 z dn. 9. XI. 
89 r. w sprawie zasad przyznawania nauczy
cielom akdemickim oraz pracownikom nie będą
cym nauczycielami akademickimi dodatków za 
pracę wykonywaną w warunkach szkodliwych 
dla zdrowia, RA/5/89/90 z dn. 13. XI. 89 r. —  
w sprawie zmiany tabel wynagrodzeń zasadni
czych i dodatków funkcyjnych od 1. X. 89 r., 
RA/6/89/90 z dn. 29. XI. 89 r. —  w sprawie 
zmiany stawki za używanie samochodów pry
watnych do celów służbowych; RK/6/89 z 29.
XI. 89 r. — w sprawie zaokrąglania kwot wyp
łat do pełnych setek.

RÓŻNE

■ —  W roku akademickim 1988/1989 ukazało
się na naszej Uczelni aż 85 wewnętrznych regu
lacji prawnych. W szczegółowym podziale wyg
ląda to następująco: 35 zarządzeń Rektora, 9 
pism okólnych oraz 41 pism wg rozdzielnika, 
do których wydawania są uprawnieni: Rektor 
prorektorzy, dyrektor administracyjny oraz 
kwestor. Rektor wydał takich pism 5, RO — 9, 
RN —  1, RD —  8, RA —  16 oraz RK —  2. W 
poprzednim roku akademickim 1987/1988 było 
70 zarządzeń Rektora i 17 pism okólnych, przy 
czym nie rejestrowano oficjalnie pism wg roz
dzielnika.Jest więc widoczny postęp w dobrym 
kierunku, ale czy wystarczający? Dla wyjaśnie
nia pragniemy dodać, że zarządzenia Rektora 
i pisma okólne zawierają ustalenia (lub infor
macje o nich) dotyczące całej społeczności aka
demickiej. Pisma wg rozdzielnika zawierają zaś 
ustalenia lub informacje do przestrzegania któ
rych zobowiązane są tylko osoby bądź jednostki 
wskazane w piśmie (stąd też i nazwa dokumen
tu —  wg rozdzielnika).
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9 ■ —  Od DIARIUSZA. Mamy kłopoty z cho

chlikiem. Nr 1(1 miał być opisany jako „lipiec” 
— sierpień” . Ukazał .się z napisem „lipiec” 
Przeprosiliśmy za pomyłkę. Następny numer, 
nr 11 zawierał informacje z września br. i tak 
też miał być opisany. Ukazał się natomiast z 
napisem „sierpień” Z opóźnieniem co prawda, 
ale serdecznie przepraszamy. To jedna grupa 
spraw. Druga trudniejsza. Poważne opóźnienia 
w redagowaniu kolejnych numerów. Niniejszy 
numer (listopadowy) oddajemy do drukarni w 
pierwszych dniach marca! Przyczyny obiektyw
ne (niezwykle duże spiętrzenie spraw i obowiąz
ków innych, podstawowych) oraz subiektywne 
(największy ich składnik to lenistwo). Postara
my się do końca kwietnia wyrównać zaległości. 
Przepraszamy i przyrzekamy.

■ —  Do spraw telefonów wrócimy od stycz
niowego numeru (nr 4).
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